

## LESZEK MITRUS

Chair of Labour Law and Social Policy, Jagiellonian University, Cracow, Poland.

Research subjects: Influences of European Law on Polish legislation, Free movement of workers, Fundamental social rights, Termination of the employment contract, Atypical employment. Publications:

~ « Flexicurity und das polnische Arbeitsrecht », *Recht der Internationalen Wirtschaft*, 8/2008, pp. 518-527.

~ « Anti-Crisis Regulations of Polish Labour Law », *European Labour Law Journal*, Vol. 1, n° 2, 2010, pp. 269-275.

## ECONOMIC CRISIS AND LABOUR LAW: POLISH EXPERIENCE



### ABSTRACT

The present elaboration is devoted to the analysis of the Law on the relief of the effects of the economic crisis for entrepreneurs and workers which was in force in Poland in 2009-2011. Author introduces the background of this anti-crisis law and presents its provisions. The special solutions concerned financial aid and subsidies to entrepreneurs in transitory difficulties as well as rules on working time and fixed-term employment contracts. Experiences from practical application of the Law and possibilities to integrate certain anti-crisis institutions into the Labour Code are also presented.

*KEY WORDS : Poland, Economic crisis, Working time, Fixed-term employment, Financial aid.*

### RÉSUMÉ

La présente réflexion est consacrée à l'analyse de la législation polonaise, adoptée et mise en œuvre de 2009 à 2011, visant à réduire les effets de la crise économique sur les entreprises et les travailleurs. L'auteur expose le contexte de cette législation anti-crise et en présente les dispositions. Les solutions spécifiques adoptées par ce dispositif comportent l'octroi d'une aide financière et de subventions allouées aux entrepreneurs rencontrant des difficultés temporaires ainsi que des règles sur le temps de travail et les contrats de travail à durée déterminée. Un bilan des mesures anti-crise mises en œuvre et les possibilités d'intégrer des institutions anti-crise dans le Code du travail sont également proposés dans cette étude.

*MOTS CLÉS : Pologne, Crise économique, Temps de travail, Emploi à durée déterminée, Aide financière.*